
                                                         PROTOKÓŁ Nr I/2010

z I Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój, odbytej w dniu 1grudnia  2010r. w budynku 
administracyjnym Urzędu Gminy w Solcu-Zdroju, w godz. 9˚˚ do 11.45. 

                  Ad. 1. I Sesję Rady Gminy Solec-Zdrój otworzył Przewodniczący poprzedniej 

kadencji Rady Zenobiusz Kowalczyk.

Poinformował, że  na ogólny stan 15-tu radnych obecnych jest 15-tu, co stanowi quorum 

uprawnione do podejmowania prawomocnych uchwał.

Lista obecności - w załączeniu.

                                       Ad.2. Następnie Pan Zenobiusz Kowalczyk przedstawił radnych 

kadencji 2010 – 2014, wybranych w dniu 21 listopada 2010r.. Jednocześnie 

Przewodnicząca Gminnej Komisji Wyborczej Pani Genowefa Sobieraj wręczyła nowo 

wybranym radnym zaświadczenia o wyborze ich do Rady Gminy Solec-Zdrój.

Radnymi na okres kadencji 2010 – 2014 zostali:

1. Adrian Babiarz
2. Stanisław Doktór
3. Paweł Fortuna
4. Włodzimierz Grabda
5. Jerzy Kopeć
6. Jerzy Łukasiewicz
7. Józef Nowak
8. Kazimierz Pałys
9. Jan Powroźnik 
10. Czesław Stępień 
11. Czesław Zeliasz
12. Józef Zych
13. Stanisław Żelazny
14. Jacek Żółtak
15. Jan Żubrowski

                                           Ad.3. Dalszy ciąg obrad, zgodnie z ustawą o samorządzie 

gminnym, poprowadził najstarszy wiekiem radny  Stanisław Doktór.

                                          Ad.4. Przewodniczący obrad Stanisław Doktór odczytał rotę

ślubowania następującej treści:

„Wierni Konstytucji i prawu Rzeczypospolitej Polskiej ślubuję uroczyście obowiązki radnego 
sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie, mając na względzie dobro mojej gminy i jej mieszkańców”. 

                     Wywoływani kolejno radni wypowiadali słowo „Ślubuję’.



                                  Następnie  Przewodniczący obrad odczytał dalszy porządek 

posiedzenia I Sesji Rady Gminy, który przedstawia się następująco:

5. Wybór Przewodniczącego Rady Gminy.

6. Przekazanie prowadzenia Sesji nowo wybranemu Przewodniczącemu.

7. Wybór dwóch Wiceprzewodniczących Rady Gminy.

8. Złożenie sprawozdania z działalności Wójta Gminy za okres między Sesjami.

9. Interpelacje i zapytania radnych.

10. Uchwała Rady Gminy w sprawie  powołania komisji stałych Rady Gminy Solec-Zdrój.

11. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych.

12. Wolne wnioski i zapytania.

13. Zakończenie obrad.

Radni jednogłośnie przyjęli  proponowany porządek dalszego posiedzenia Rady.

                                         Ad.5.   Przewodniczący obrad wyjaśnił, że Rada Gminy

wybiera przewodniczącego w głosowaniu tajnym bezwzględną większością głosów.

Zaproponował  3-osobowy skład komisji skrutacyjnej. Radni głosowaniem jednogłośnie zaaprobowali 
liczbę członków komisji.

Pan Stanisław Doktór przypomniał, że członek komisji skrutacyjnej nie może kandydować na 
przewodniczącego ani wiceprzewodniczącego.

 Następnie radni przystąpili do wyboru przewodniczącego Rady Gminy.  

Zgodnie z art. 18 ust. 1 i art. 21 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym 

powołano Komisję Skrutacyjną dla przeprowadzenia głosowania nad wyborem 

Przewodniczącego i dwóch wiceprzewodniczących Rady Gminy Solec-Zdrój ,w 

następującym  składzie:

1. Jerzy Kopeć
2. Włodzimierz Grabda
3. Stanisław Żelazny
Zgłoszeni kandydaci wyrazili zgodę na udział w pracach Komisji Skrutacyjnej, a radni 

jednogłośnie zaakceptowali jej skład.

W dalszej kolejności Przewodniczący obrad  zwrócił się z prośbą o zgłaszanie kandydatów na 
przewodniczącego Rady Gminy Solec-Zdrój.

Radny Czesław Zeliasz zaproponował radnego Czesława Stępnia.



Radny Jerzy Łukasiewicz zgłosił kandydaturę radnego Jana Żubrowskiego, 

            W związku z brakiem dalszych zgłoszeń Przewodniczący Stanisław Doktór zamknął listę 
kandydatów a Komisję Skrutacyjną poprosił o przeprowadzenie tajnego głosowania.

      Jednocześnie wyjaśnił zasady głosowania. 

           Sekretarz Barbara Simon dodatkowo poinformowała radnych, że zgodnie ze stanowiskiem 
NSA kandydaci na przewodniczącego czy zastępców przewodniczącego nie mogą brać udział w 
głosowaniu.

          Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej Jerzy Kopeć odczytał Protokół Komisji 

z przeprowadzonych tajnych wyborów na przewodniczącego Rady Gminy Solec-Zdrój.

Zgodnie z Protokołem Przewodniczącym Rady Gminy Solec-Zdrój kadencji 2010 – 

2014 został  Pan Czesław Stępień, uzyskując 9 głosów, co przy 13-tu radnych 

uprawnionych do głosowania stanowi bezwzględną większość.

Protokół Komisji Skrutacyjnej – w załączeniu.

           Przewodniczący obrad odczytał uchwałę w sprawie wyboru Przewodniczącego 

Rady Gminy.

Uchwała Nr I/1/2010 w sprawie wyboru Przewodniczącego Rady Gminy Solec-Zdrój 

– w załączeniu.

                                       Ad.6. Dalsze prowadzenie obrad przejął nowo wybrany 

Przewodniczący Rady Gminy Czesław Stępień.

                                        Ad.7. Następnie radni przystąpili do wyboru dwóch 

wiceprzewodniczących Rady Gminy.  Przewodniczący Czesław Stępień poprosił o 

zgłaszanie kandydatów .

Zgłoszono:

1/ Jerzego Łukasiewicza, 

2/  Stanisława Doktora

3/ Kazimierza Pałysa.

         W związku z brakiem dalszych propozycji Komisja Skrutacyjna przystąpiła do 

przeprowadzenia tajnego głosowania.

         Przewodniczący Jerzy Kopeć  odczytał protokół Komisji Skrutacyjnej, zgodnie z 

którym kandydaci otrzymali następującą ilość głosów:



1. Jerzy Łukasiewicz – 3, 

2. Stanisław Doktór – 9,

3. Kazimierz Pałys – 9.

Zastępcami przewodniczącego Rady Gminy wybrani zostali Stanisław Doktór i 

Kazimierz Pałys. 

Protokół Komisji Skrutacyjnej -  w załączeniu.

         Przewodniczący Rady Gminy odczytał uchwałę w sprawie wyboru dwóch 

wiceprzewodniczących Rady Gminy Solec-Zdrój.

Uchwała Nr I/2/2010 w sprawie wyboru dwóch wiceprzewodniczących Rady Gminy 

Solec-Zdrój - w załączeniu.

                                       Ad.8.W dalszej części obrad Wójt Adam Pałys złożył 

sprawozdanie z działalności  za okres między Sesjami. Nikt z radnych nie zgłosił uwag . 

Sprawozdanie – w załączeniu.

                                       Ad.9. Radni zgłosili następujące interpelacje i zapytania:

                        Radny Jan Żubrowski:

      1.  Od 2002r. ubiega się o budowę drogi dojazdowej do bloku. Podjęte są już stosowne uchwały 
przez Zarząd Spółdzielni Mieszkaniowej w Busku-Zdroju. Wnioskuje o ujęcie budowy drogi w 
budżecie Gminy na 2011r.

     2.    W kadencji 2002 -2006,  kiedy sprawował mandat radnego poruszał konieczność budowy hali 
sportowej w Solcu. Poczynione są już działania zmierzające do jej budowy, jednak uważa , że na 
placu szkolnym jest za ciasno, aby pobudować tam jeszcze ten obiekt. Celowa będzie więc  zamiana 
lub zakup działki od p. Cieślaka. 

     3. Kto wygrał przetarg na odśnieżanie dróg w gminie? Drogi i chodniki w Solcu nie są ani 
odśnieżone, ani nie posypane piachem.

     4. Czy prawdą jest, że placówka pocztowa w Solcu zostanie zlikwidowana i przeniesiona do 
Nowego Korczyna? Jeśli tak, to należy podjąć działania  zapobiegające takiemu rozwiązaniu.

                      Radny Czesław Zeliasz:

      1. Zwrócić uwagę , aby podczas odśnieżania dróg powiatowych operatorzy sprzętu robili wysepki.

                      Radny Włodzimierz Grabda.

   1. Odśnieżyć Czarny Gaj, gdyż dzieci nie mogą dojść do przystanku autobusowego .

   2. Odśnieżyć drogi dojazdowe na Strażniku w kierunku drogi głównej.



   3. Zwrócić uwagę pracownikom, aby odśnieżali drogi na większej szerokości.

                    Radny Józef Zych:

1. Na drodze do Zagórzan są powalone od śniegu drzewa i utrudniają przejazd.

                     Radny Jacek Żółtak:

1. Uważa, że bardzo dobrym rozwiązaniem byłoby rozstawienie przy chodnikach pojemników z 
piachem, aby właściciele posesji mieli czym posypać.

                    Radny Jerzy Łukasiewicz:

1. Ponawia zgłaszany wcześniej wniosek o zakup koparki.

2. Obniżyć podatek od nieruchomości.

3. Budować drogi polne.

4. Odśnieżyć chodnik z Solca do Zborowa.

5. Podobno ma być zlikwidowany kurs autobusowy Solec-Stopnica-Oleśnica z godz.    

    6.50. Należy temu zapobiec, gdyż dużo osób korzysta z dojazdu tym autobusem.

               Radny Stanisław Doktór:

1. Ma duże zastrzeżenia do prawidłowości odśnieżania dróg powiatowych.

2. Dokończyć  budowę drogi Toczyska – Babiniec.

3. Na Kluczu przesunąć oznakowanie „sierżantem” .

4. Nie utwardzone zostało pobocze drogi na Dąbrówce i z Klucza do krzyżówki. Czy   

    prace te będą wykonane?

5. Mieszkańcy Solca zwrócili się do niego z prośbą o interwencję  w sprawie usunięcia  

    śmieci znajdujących się przy cmentarzu.

                Radny Józef Nowak:

1. W dalszym ciągu nie jest zrobiona lampa w Kikowie.

                Radny Stanisław Żelazny:

1. Odśnieżać drogi gminne.

                 Radny Adrian Babiarz:



1. Prywatne osoby posiadają bardzo dobry sprzęt do odśnieżania i mogliby wykonywać usługi z 
tego zakresu. Można zlecić im odśnieżanie odpłatnie.

                  Radny Kazimierz Pałys:

1. Na Studnisku uszkodzona jest kostka. Teren wokół studni w dalszym ciągu jest  

    nieuporządkowany.

2. Wykopać rów przy drodze na Zawodzie i oznakować ja znakiem „ droga ślepa” oraz   

    ograniczeniem tonażu do 2,5 t.

3. Pod p. Beblem uszkodzony jest mostek.

                                      Ad.10. Przewodniczący Rady Gminy Czesław Stępień omówił 

zasady powoływania komisji stałych Rady Gminy. Zaproponował powołanie 5 komisji 

stałych o składzie 3-5 osób.

Radny Jacek Żółtak zaproponował , aby komisja rewizyjna liczyła 3 osoby.

Powyższe propozycje zostały przyjęte jednogłośnie, w związku z czym Przewodniczący Rady 
zaproponował 15-minutową przerwę, aby radni mogli  określić się do jakich komisji chcą należeć.

          Po wznowieniu obrad Przewodniczący Czesław Stępień odczytał uchwałę w 

sprawie powołania komisji stałych Rady Gminy oraz ich składu.

Powołano komisje w następującym składzie:

1. Komisja Rewizyjna:
1/ Żółtak Jacek

2/ Nowak Józef

3/ Grabda Włodzimierz

2. Komisja d/a Finansów i Rozwoju:
1/ Grabda Włodzimierz

2/ Pałys Kazimierz

3/ Zych Józef

3. Komisja ds. Zdrowia, Oświaty i Kultury:
1/ Babiarz Adrian

2/ Żelazny Stanisław

3/ Fortuna Paweł

4/ Żubrowski Jan



4. Komisja ds. Rolnictwa i Restrukturyzacji Wsi:
1/ Zeliasz Czesław

2/ Zych Józef

3/ Żelazny Stanisław

4/ Kopeć Jerzy

5/ Powroźnik Jan

5. Komisja Uzdrowiskowa:
1/ Łukasiewicz Jerzy

2/ Żółtak Jacek

3/ Babiarz Adrian

4/ Doktór Stanisław

5/ Żubrowski Jan

Uchwała Nr I/3/2010 w sprawie powołania komisji stałych Rady Gminy Solec-Zdrój

 – w załączeniu.           

                                       

                              Ad.12. Odpowiedzi na zgłoszone wnioski i interpelacje udzielili:

Ks. Mirosław Tomasik:

Śmieci wrzucane do kontenerów obok cmentarza powinny być segregowane. Niestety nikt tego nie 
przestrzega. Ponadto znajdują się tam odpady nie tylko  cmentarne. Koszt wywozu jednego kontenera 
to kwota 500 zł. Sama parafia nie da rady sprostać finansowo. Zwraca się do nowej rady o pomoc w 
rozwiązaniu tego problemu.

Radny Stanisław Doktór proponuje zorganizować spotkanie z sołtysami i radnymi z parafii Solec-
Zdrój.

Wójt Gminy Adam Pałys:

- Jest zatwierdzony podział gruntów należących do mieszkańców bloków. W okresie zimowym 
zostanie spisany  u notariusza odpowiedni akt pomiędzy Gminą a udziałowcami. W projekcie budżetu 
będzie określona kwota z przeznaczeniem na budowę dróg dojazdowych. Jeżeli Rada Gminy wskaże 
tą drogę , to będzie ona zrealizowana. 

- Cały czas trwają rozmowy z właścicielami działek, które byłyby najlepszym miejscem na budowę 
hali sportowej.  Wójt proponuje zarówno zakup jak i zamianę na działki budowlane. Nie ma jednak 
ostatecznej decyzji ze strony właścicieli.

- Drogi odśnieżane są sukcesywnie. Przetarg na wykonawcę nie był ogłaszany ponieważ Gmina 
posiada własny sprzęt. 

- Odśnieżanie chodników jest obowiązkiem właściciela posesji. Gmina może jedynie pomóc.



- Słyszał sugestie o likwidacji placówki pocztowej w Solcu. Decyzja ostateczna jednak jeszcze nie 
zapadła, w związku z czym będzie zabiegał o pozostawienie poczty w Solcu.

- Na odśnieżanie dróg powiatowych przetarg wygrała firma z Grodziska Mazowieckiego. Dyrektor 
Zarządu Dróg w najbliższym czasie ma zorganizować spotkanie z przedstawicielami firmy i 
przedłożyć im wszystkie zastrzeżenia co do wykonywanej przez nich pracy. Pracownicy ci nie mają 
obowiązku zgłaszać się do radnego bądź sołtysa o wskazanie dróg do odśnieżania.

- Zgłosi do Zarządu Dróg konieczność usunięcia powalonych drzew przy drodze na Zagórzany.

- Nie ma w budżecie środków na zakup pojemników na piasek. Zostaną jednak usypane przy 
chodnikach kupki z piaskiem do posypywania.

- Jeżeli Rada przy uchwalaniu budżetu podejmie decyzję o  zakupie koparki to wniosek zostanie 
zrealizowany. W obecnym projekcie budżetu nie ma zapisanych środków na zakup tego sprzętu. 
Osobiście uważa, że stosowane dotychczas przetargi na usługi koparką są dla gminy korzystne 
finansowo.

- Stawki  podatku od nieruchomości ustalają radni.

- Chodnik do Zborowa będzie odśnieżony.

- Nie wie o likwidacji kursu autobusowego do Stopnicy.  

- Wójt zwrócił się do MSWiA o przedłużenie terminu wykonania nakładki bitumicznej na drodze 
Piasek Mały – Czarny Gaj oraz Piestrzec – Biechów. Jeżeli nowy termin wyznaczony na dzień 
20.12.2010r.nie zostanie dotrzymany, to Gmina będzie musiała zwrócić otrzymane na budowę środki.

- ZEORK zobowiązał się naprawić lampę w Kikowie. Będzie interweniował w tej sprawie.

- Za bardzo słuszną propozycję uważa zlecenie wykonania odśnieżania prywatnym osobom. Na 
podstawie spisanej umowy będzie można uregulować należność.

- Z firmą MACHNIK były prowadzone rozmowy na temat uporządkowania i doprowadzenia do 
poprzedniego stanu terenu, na którym prowadzone były roboty budowlane.

- Rozezna sprawę wykopania rowu przy drodze na Zawodzie. Rozważy również celowość ustawienia 
tam znaków, aby nie doprowadzić do tego, że utrudniony zostanie mieszkańcom ruch samochodowy.

- Ponownie wystąpi do powiatu o wykopanie rowu pod p. Czarneckim. 

                                           Ad.13. W wolnych wnioskach i zapytaniach głos zabrali:

 Pan Włodzimierz Grabda:

- Dlaczego nikt nie odśnieża drogi Żuków – Piasek Mały?

Pan Zenon Pawelec:

- Ustawić znak przy lesie na drodze Strażnik – Chinków przy skrzyżowaniu z drogą   

   podporządkowaną.

- Wykonać przepust na nowej drodze w Chinkowie.



- Wykonać przepust przy drodze powiatowej między Strażnikiem a Chinkowem.

- Ustawić kierunkowskazy i tablice informacyjne przy lesie na białej drodze.

- Ustawić tablice informacyjne na skrzyżowaniu w Chinkowie.

- Ponowić starania o uruchomienie przewozu osobowego busem do  miejscowości Solec.

Pan Robert Ból:

- Posypać piaskiem zakręty i górki na drogach, ponieważ jest bardzo ślisko.

Pan Józef Zych:

- Odśnieżyć drogę w Chinkowie w kierunku Rzegocina. Droga ta jest odśnieżona tylko do mostu od 
strony gminy Nowy Korczyn.

Pan Stanisław Doktór:

- Posypać całą drogę przez Wełnin.

Pan Czesław Zeliasz:

- Posypać drogę Zborów – Piestrzec.

Pan Jan Powroźnik:

- Kiedy będzie budowana kanalizacja w Żukowie?

Pan Krzysztof Szcześniak:

- W dalszym ciągu utrzymuje się niskie ciśnienie w wodociągu w Zagaju Kikowskim.

Odpowiedzi na zgłoszone wnioski udzielił Wójt Adam Pałys.

- Widzi potrzebę założenia przepustów i będzie wnioskował do powiatu o ich budowę.

- Znaki drogowe będą uzupełnione.

- Na chwilę obecną liczba znaków informacyjnych jest wystarczająca.

-  Cały czas trwają rozmowy w sprawie uruchomienia przewozu osobowego z miejscowości nie 
mających połączenia PKS do Solca.

- Droga do Rzegocina będzie odśnieżona.

- Na 2012 rok planowane jest ukończenie robót kanalizacyjnych w Żukowie.

- Podejmowane są działania, aby Zagaje Kikowskie były zasilane z naszego ujęcia.

- Popiera propozycję odśnieżania dróg przez prywatne osoby posiadające odpowiedni   

  sprzęt.

Pan Zenon Pawelec:



- Ograniczyć tonaż na „białej drodze”.

       Powyższy wniosek Wójt zgłosi do Zarządu Dróg.

                                           Ad.14. W związku z wyczerpaniem się porządku I Sesji Rady 

Gminy Solec-Zdrój Przewodniczący Czesław Stępień dokonał zamknięcia obrad.

          Jednocześnie poinformował, że w związku z koniecznością przyjęcia od Wójta 

Gminy ślubowania zwołuje na dziś na godzinę 12ºº II Sesję rady Gminy Solec-Zdrój.

 Protokołowała:                                                                                   Przewodniczący Rady

Danuta Grabda                                                                                        Czesław Stępień


